



Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk
samarbeid i indre Oslofjord

REFERAT, Styremøte nr.7, 2023

Tid / Sted: 20.10.23, kl. 10:00— 12:00 / TEAMS/Herslebsgate 5

Til stede:

Kari B. Thingnes, Asker (leder)
Elisabeth Blom Solheim, VAV
Frode Hult, VAV
Trygve Sørbo Kvarme, Ås
Toril Giske, leder Utvalg for Miljøovervåkning

Forfall

Ingvild Martinsen, Nordre Follo
Niclas Wigforss (vara), Nesodden
Knut Bjarne Sætre (vara), Bærum

Agenda:

1. Godkjenning av referat fra sist styremøte (nr 6)
2. Utvalg for drikkevann og vannmiljøtiltak
3. Utvalg for miljøovervåkning
4. Orientering fra møte med Statsforvalter 2010
5. Reservevannsforsyning i Ås- status v/ prosjektsjef i Ås
6. Neste samarbeidsmøte med Fagrådet for ytre Oslofjord og Oslofjordens Friluftsråd
7. Høstmøte 2023: Tid, sted, innhold
8. Eventuelt

Sak nr.		Ansvar og frist
1.	Referat fra styremøte 6, 20.09.2023 Referat godkjent	
2.	Utvalg for drikkevann- og vannmiljøtiltak Driftsseminar 2023- Variert program Arbeid med sandfang i gruppa. Kommunene skal svare ut spørsmål og dele informasjon/erfaringer på møte i januar. (Bra innlegg på driftsseminar 2022 fra Nordre Follo) Idédugnad på arbeid fremover. <ul style="list-style-type: none">- Drift av ledningsnett- Revisjon av drikkevannsforskriften- Avløpsdirektivet Ren-Drammensregionen; Beliggenhet av sandfang i forhold til sårbare resipienter. Doktorgradsoppgave i Ås om partikler fra bildekk i sandfang. Avfallsstoffer og sandfang (Ås har fått midler for å se på lokal rensing) + snø-problematikk på det samme. BYM skal i gang med et nytt prosjekt. Se på tømmerutiner. Seriekobling av sandfang. Tømme de øverste sandfangene. Har ikke så mange seriekoblede sandfang som først antatt.	



Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk
samarbeid i indre Oslofjord

	<p>Pluggkjøring gjøres mye i Asker. Gjøres ikke (så mye) i de andre kommunene. Ulike materialer på ledninger.</p>	
3.	<p>Utvalg for miljøovervåking</p> <ul style="list-style-type: none">- Ingen møter siden sist.- Neste møte blir i Oslo Havn. Utbygging Grønli. Buffersone på vann og på land (beskyttelse mot havnetrafikk og ivareta økologisk og biologisk mangfold). Alnaelva kommer ut der. Beredskapshavn. Kontainerne skal fjernes. Ønsker å få en bedre økologi i området. Marin kartlegging med drone 2021 som skal presenteres på møtet. Eget utvalgsmøte etter møte i Oslo havn, 8.nov.	
4.	<p>Orientering fra møte med Statsforvalteren</p> <ul style="list-style-type: none">- Positivt og godt møte. Statsforvalteren er åpen for dialog.- Fellesforståelse rundt modell og hva den kan svare ut.- Prøvetaking i gradient ut fra utslippspunktet. Modellen kan svare ut dette.- Vi skal ikke sitte å vente på det nye avløpsdirektivet for å søke. Fokus på Biogass-anleggene + slambehandlingsanleggene (slam håndteres som avfall).- Statsforvalteren har begynt å gi krav om Bakterierensing allerede. Det kommer vi mest sannsynlig til å få også.- Statsforvalteren oppfordret til at vi skal søke selv om ikke hele kunnskapsgrunnlaget er klart. Dialog underveis.- Fagrådet er opptatt av å tenke helhetlig om en felles resipient.- Statsforvalteren er også opptatt av andre kilder til Nitrogen, f.eks. mye utfyllinger med sprengstein. Mange kommuner som tillater dette.- Rejektvannet blir regnet som et industri-påslipp med egne rensekrav.- Virkningsgrad på ledningsnett, og god miljørisikovurdering. Må ha mengdemålinger på alle utslippspunkter, men man kan miljørisikovurdere seg bort fra det. <p>Fra dette møtet kan vi gi konkrete veiledninger på Høstmøtet; Begynn å tell opp antall PE, begynn med det grunnlaget man har. Man bør ikke søke om mer enn det man har mulighet til å rense for.</p> <p>Bør ha et referat fra møtet med Statsforvalteren slik at vi har dialogen skriftlig. Kari spør Hilde om dette.</p>	Kari
5.	<p>Reservevannsforsyning i Ås- status v/ prosjektsjef i Ås</p> <p>Legge ved foredrag fra Nils Erik. Han ønsker koordinering fra Fagrådet. Ha en felles kraft og forståelse om det regionale samarbeidet. Få ned kostnadene og få opp kapasiteten og robustheten. Presentasjon av dette på høstmøtet? Kan få til en diskusjon på høstmøtet. Forankring på årsmøtet.</p> <p>Bør få med Mattilsynet. Opplyse dem om realiteten. De har en nøkkelrolle her.</p> <p>Vi inviterer Nils Erik til høstmøtet. Glitre er opptatt av samarbeid. MOVAR kan også inviteres.</p> <p>Reservevannsforsyning og nye utslippstillatelser.</p>	



Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk
samarbeid i indre Oslofjord

6.	Neste samarbeidsmøte med Fagrådet for ytre Oslofjord og Oslofjordens Friluftsråd - Mandag 30. oktober kl. 9-14 i Lierbyen.	
7.	Høstmøte Vann og avløp Et lengre møte som varer før og etter lunsj. Invitere Nils Erik. Debatt om hvordan dette skal koordineres. Hvordan tar vi dette videre? Invitere Glitre, NRVA, MOVAR, FREVAR, Forslag til agenda: Regionalt samarbeid om vannforsyning Lunsj Utslippstillatelse og info fra Statsforvalter – invitere Hilde og Anette? Evt. en kort intro på Teams. Hans 1,2, 3 – Booke NIVA, status for fjorden. Elisabeth ser på et program og tidspunkter for høstmøtet. Invitere foredragsholdere fra Frokost-seminar; Sigrid Haande, Øyvind Kaste og Anette Engesmo (NIVA)?	Elisabeth
8.	Eventuelt - Fagrådet ansetter ikke noen. Innleie av daglig leder – stilling. Kontrakt for dette skal på plass. - Fagrådet retter en ny henvendelse til nytt Byråd i Oslo om at Fagrådet finnes.	